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اعلام برنامه زمانبندی پاسخگویی 
مستقیم مدیران ارشد بانک ملی ایران 

به مشتریان
همزمان با نود و پنجمین سالروز تاسیس بانک ملی 
ایران، مدیران ارشــد این بانــک با حضور در واحد 
ارتباط مردمی به صورت مســتقیم و بی واســطه 

پاسخگوی مشتریان گرامی هستند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران در روز سه 
شنبه 28 شهریور ماه جاری عباس شفیعی رئیس 
هیات مدیره از ســاعت 8 صبح تا 9:30 پاسخگوی 
سوالات مشــتریان خواهد بود. همچنین در همین 
روز محمود شــایان عضو هیات مدیره از ســاعت 
10 تــا 11:30 و امیر مســعود رزازان عضو هیات 
مدیره از ســاعت 11:30 تا 13 جهت پاسخگویی 
به مشــتریان عزیز در واحد ارتبــاط مردمی بانک 
ملی ایران حضور می یابند. در روز چهارشــنبه 29 
شــهریور ماه جاری نیز حسن مونسان عضو هیات 
مدیره و نصرت اله شــهبازی عضــو هیات عامل و 
معاون اعتباری بانک ملی ایران از ساعت 8 صبح تا 
9:30 پاسخگوی مشتریان گرامی هستند. روسای 
ادارات فناوری اطلاعات و شــبکه ارتباطات نیز از 
ســاعت10 تا 11:30 و حسن کاظمی عضو هیات 
عامل و معاون منابع انسانی از ساعت 13 تا 14:30 
در واحــد ارتباط مردمی بانک ملــی ایران حضور 
یافته و پاسخگوی مشــکلات و سوالات مشتریان 

گرامی هستند.

کلنگ احداث ساختمان مدیریت شعب 
 بانک توسعه تعاون سمنان 

به زمین زده شد
مراســم کلنگ زنی ساختمان مدیریت شعب بانک 
توسعه تعاون اســتان ســمنان با حضور استاندار 
ســمنان، مدیرعامل ،معاونین مدیرعامل و روسای 

ادارات بانک توسعه تعاون برگزار شد.
به گــزارش روابط عمومــی بانک توســعه تعاون 
سمنان،هاشــمی استاندار ســمنان در این مراسم 
خطاب به محمد شیخ حســینی، مدیرعامل بانک 
از اقدامات و تســهیلات ارائه شــده از سوی شعب 
بانک توسعه تعاون در سطح استان تقدیر کرد. وی 
افزود:خدمات ارائه شده از سوی شعب بانک توسعه 
تعاون سمنان موجب رشــد و شکوفایی اقتصادی 
استان شــده است. شیخ حســینی نیز با تقدیر از 
حضور بالاترین مقام اجرایی اســتان در این مراسم 
گفت: بانک توسعه تعاون به عنوان نهاد مالی توسعه 
ای نقش مهمی در تقویــت تعاونی ها و بنگا های 
کوچک و متوســط دارد. به گفته مدیرعامل بانک 
توسعه تعاون، تســهیلات پرداختی از محل منابع 
داخلی به تعاونی های اســتان ســمنان تا بیستم 
شــهریور ســال جاری بالغ بر 5600 میلیارد ریال 
بوده اســت. وی افزود:بانک توسعه تعاون سمنان 
در ســال گذشــته بیش از 13 هزار میلیارد ریال 
تســهیلات به بخش های مختلف اقتصادی استان 
پرداخت کرده است. شیخ حسینی ادامه داد:بررسی 
امور اســتان ها و شعب نشــان می دهد که استان 
ســمنان در عمل به شــاخص های عملکردی در 

جایگاه مناسب قرار دارد.

 مشارکت فعال بانک آینده 
در »هفدهمین نمایشگاه بین المللی 

ایران پلاست تهران«
هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاســت تهــران، در 
 محل دائمــی نمایشــگاه های بین المللــی تهران 

برگزار شد.
بانــک آینده بــا گســتره متنوعــی از خدمات و 
محصــولات بانکــی و مالی و با هــدف همراهی و 
حمایــت از فعالان این صنعــت در حوزه خدمات 
ریالی، ارزی و اعتباری در این نمایشــگاه حضوری 
فعال دارد. گفتنی است نمایشگاه بین المللی ایران 
پلاســت تهران از 26 تا 29 شهریورماه 1402 در 
محل نمایشــگاه بین المللی تهران برگزار می شود. 
برای دریافت مشــاوره های  علاقه مندان می توانند 
لازم در زمینه هــای خدمــات مالــی، اعتباری و 
بانکــی از ســاعت 08:00 تــا 16:00 در غرفــه 
شــماره 650 بانک آینده، سالن شماره 27 حضور 
یابند.  شــایان ذکر است، این نمایشــگاه ، به دنبال 
فراهــم کردن زمینــه ای برای رونق بــازار صنایع 
پلاستیک داخلی و تســهیل روند بازاریابی جهانی 
 و حضــور این بخش از صنعت کشــور در بازارهای 

جهانی است.

 بانک ایران زمین 
در مدار توسعه اقتصاد کشور

مدیرعامــل بانک ایران زمین تاکید کرد: توســعه 
اقتصادی یکی از اولویت های اصلی سیستم بانکی 
کشور اســت و بانک ایران زمین نیز با تمام قدرت 

در این مسیر گام بر می دارد.
پورســعید در مراســم افتتاحیــه شــعبه خیابان 
آقابزرگی تهران خاطر نشان کرد: بانک ایران زمین 
در تلاش اســت تا به عنوان یــک مولد اقتصادی، 
در جهــت تقویت تولیــد داخلی و رشــد اقتصاد 
کشــور حرکت کند. بــه گزارش روابــط عمومی؛ 
عبدالمجید پورســعید مدیرعامل بانک ایران زمین 
ضمن ابراز خرســندی از افتتاح شــعبه آقابزرگی 
و حضــور نیروی متخصص و پویا در شــعبه گفت: 
مهمتریــن موضوع بــرای همکاران مــن در بانک 
ایران زمین، ارائه ســرویس هــا و خدمات بانکی با 
کیفیت به مشــتریان در کوتاه ترین زمان است و 
در این راه با اســتفاده از آخریــن تکنولوژی دنیا 
 در جهــت ایجــاد ارزش افزوده بــرای آنان تلاش 

خواهیم کرد.

گزارشاخبـــار

وزیر نفت با اشــاره به مذاکرات وزارت امور خارجه درباره 
موضوع توســعه میدان آرش گفت: انتظــار داریم مباحث 
مربوط به این میدان را هم از طریق مذاکره با طرف کویتی 
حل و فصل کنیم؛ جمهوری اســلامی ایران از سهمش در 

میدان آرش نمی گذرد.
جــواد اوجی، وزیر نفت در حاشــیه بازدیــد از هفدهمین 
نمایشگاه بین المللی ایران پلاست در جمع خبرنگاران اظهار 
کرد: برگزاری نمایشگاه هایی مانند ایران پلاست سبب شده 
است تا در جریان تازه ترین دستاوردهای صنعت پلاستیک 

طی یکسال اخیر  قرار بگیریم.
وی افزود: ایران پلاست تنها برگزاری یک نمایشگاه نیست، 
بلکه بحث ارائه توانمندی ها، تجهیزات و ادواتی که در این 
حوزه اتفاق می افتد، است. این رویداد فرصتی مطلوب برای 
تولیدکنندگان است در جریان توانمندی یکدیگر در زمینه 

صدور خدمات فنی و مهندسی و... قرار گیرند.
وزیر نفت با اشــاره به دیپلماســی وزارت نفــت در دولت 
ســیزدهم گفت: جدای از ورود به موضوع پالایشــگاه های 
فراســرزمینی، کار روی پتروشیمی های فراسرزمینی را هم 
با همت متخصصان و ســازندگان توانمند در کشــور آغاز 
کرده ایم.اوجی در زمینه همکاری های وزارت نفت با روسیه، 
تصریــح کرد: اکنون ما قرارداد توســعه هفت میدان بزرگ 
نفتــی را با شــرکت های بزرگ و توانمنــد روس داریم که 
فازهای نخســت بعضی از این میدان ها هم به تولید رسیده 
است؛ تفاهم نامه هایی هم در بخش بالادست و پایین دست 
با شرکت هایی از جمله گازپروم روسیه داریم که امیدواریم 

این تفاهم نامه ها به زودی به قرارداد تبدیل شود.
وی دربــاره تازه ترین اقدام های وزارت نفت برای توســعه 
میدان آرش، گفت: همان طور که پیش از این نیز گفته ایم 
و وزارت امورخارجــه هم پیش از این اعلام کرده اســت؛ 
جمهوری اسلامی ایران از سهمی که در میدان آرش دارد 

نخواهد گذشت.
وزیــر نفت ادامه داد: با مذاکراتی که از ســوی وزارت امور 
خارجه انجام شــده، مانند دیگر میدان های مشترک که با 
همســایگان از مسیر مذاکره توسعه می دهیم، انتظار داریم 
مباحث مربوط به این میدان را هم از طریق مذاکره با طرف 
کویتــی حل و فصل کنیم.اوجی دربــاره تازه ترین اقدام ها 
درباره پتروشــیمی میانکاله، یادآور شد: هر طرحی که در 
کشور مجوز ســازمان حفاظت محیط زیســت را دریافت 

کرده باشد، عملیاتی می شود.
وی دربــاره صادرات میعانات گازی نیز تصریح کرد: فروش 
میعانات گازی یکــی از دغدغه های این دولت در آغاز کار 
خود بود؛ متأســفانه در دولت قبــل نزدیک به 78 میلیون 

بشــکه میعانات گازی روی آب داشتیم. پیشنهادهایی هم 
در این ارتباط داده بودند که مکاتبات وزیر پیشــین نفت 
به رئیس جمهوری پیشــین و ابراهیم رئیسی، رئیس  دولت 
ســیزدهم  مبنی بر خرید 12 کشتی برای ذخیره میعانات 

گازی موجود است.
وزیر نفت ادامه داد: با آغاز به کار دولت ســیزدهم و تلاش 
جهــادی در وزارت نفت بازارهای مطلوبی را در این بخش 
پیدا کردیم، هم مصارف میعانات گازی در کشــور افزایش 
یافت و هم بازارهای بســیار مطلوبــی در بخش صادرات 
پیــدا کردیم.اوجی، تولید میعانــات گازی ایران را نزدیک 
بــه 700 تا 750 هزار بشــکه در روز اعلام کرد و گفت: ما 
در بحث میعانات گازی جدای از اینکه هیچ بشکه ای روی 

آب نداریــم، تعهدها و مصارفی هم که در این بخش داریم 
بیش از تولیدمان است.

وی دربــاره برنامه دولت در زمینــه تکمیل زنجیره ارزش 
تصریح کرد: در دو دهه گذشــته توجهی از سوی دولت ها 
به خصــوص در بخــش زنجیــره ارزش به ویــژه در بخش 
پتروشیمی انجام نشده بود و بیشــتر سرمایه گذاری روی 
تولید مواد پایه یا صنایع مادر پتروشــیمی انجام شده بود، 
اما در این دولت خوشبختانه طرح های زیادی را شناسایی 
کــرده و مطالعات آن را انجام داده انــد و عملیات اجرایی 
بعضی از این طرح ها نیز بیشــتر از سوی بخش خصوصی 

آغاز شده است.
وزیر نفت با بیان اینکه بنا داریم تا پایان دولت ســیزدهم 
تا جایی که امکان دارد وارد زنجیره ارزش شویم زیرا ورود 
به بخش زنجیره ارزش تحریم ناپذیر اســت، گفت: ورود در 
این بخش ها ارزآوری خوب، اشتغالزایی، جلوگیری از خام 
فروشــی و تحقق اقتصاد مقاومتی را به همراه دارد.اوجی با 
بیان اینکه با وجود تحریم ها بیش از 212 شرکت خارجی 
در این نمایشــگاه شــرکت کرده اند، افزود: دیگر آرام آرام 
تحریم هــا برای صنعت نفت وگاز ایــران بی معنی و بی اثر 
می شــود. ما به همت 10 هــزار متخصصی که در صنعت 
نفت داریم توانسته ایم به دستاوردهای خوبی در این بخش 
دست یابیم. در بحث صادرات هم هرجایی که اراده کنیم، 

صادرات را انجام می دهیم.
وی با اشــاره به رشــد خوب تولید نیز گفت: رشــد گروه 
اقتصــادی نفت وگاز براســاس اطلاعات بانــک مرکزی، 
در  1400 و 1401 بیــش از 10 درصــد بوده اســت که 
حاکی از بالاترین رشــد اقتصادی نسبت به دیگر گروه های 
اقتصادی بوده، علت هم مشــخص است زیرا تولید نفت و 
گاز و فرآورده های نفتی و محصولات پتروشــیمی افزایش 

یافته است.

تاکید وزیر نفت بر حفظ میادین مشترک 

ایرانازسهمشدرمیدانآرشنمیگذرد

در حال حاضر نرخ دولتی لاســتیک پرایدی 1 میلیو ن و 250 هزار تومان است 
اما در بازار به 3 میلیون و 200 هزار تومان رســیده اســت.علاوه براین لاستیک 
ســمندی نیز نرخ دولتی یک میلیون و 986 هزار تومانی دارد اما در بازار ســه 

میلیون و 450 هزار تومان فروخته می شود.
چند هفته ای اســت که بازار فروش لاستیک با التهابات قیمتی روبروست و هنوز 
در این رابطه وزارت صنعت پاسخ قانع کننده ای را به خریداران اعلام نکرده است. 
بررسی بازار خرید و فروش لاســتیک نشان از آن دارد که صدور حواله از سوی 
کارخانجات برای نمایندگی ها با کندی انجام می شود و حتی معطلی نمایندگان 

برخی از شرکت ها  برای تحویل تایر به بیش از سه ماه نیز می رسد.
علاوه بر این در زمان صدور حواله نیز تعدادی از شــرکت ها عرضه لاستیک های 
سواری را محدود کرده و تمرکز خود را به فروش لاستیک های اسپرت گذاشته اند 
که همین موضوع باعث کمبود لاستیک در بازار شده است. فروشندگان لاستیک 
معتقدند قرار اســت تغییرات قیمتی در انواع لاستیک ها اعمال شود و همین امر 

باعث شده تا کارخانجات ترجیح دهند لاستیکی به بازار عرضه نکنند.
در حال حاضر مشاهدات بازار نشان می دهد نرخ دولتی لاستیک پرایدی 1 میلیو 
ن و 250 هزار تومان اســت اما در بازار به 3 میلیون و 200 هزار تومان رســیده 
اســت علاوه براین لاســتیک ســمندی نیز نرخ دولتی یک میلیون و 986 هزار 

تومانی دارد اما در بازار سه میلیون و 450 هزار تومان فروخته می شود.
در بخش لاســتیک های پژویی نیز نرخ دولتی این تایــر 1 میلیون و 870 هزار 
تومان است اما در بازار با قیمت 3 میلیون و 400 هزار تومان به فروش می رسد 
عمده فروشــندگان لاســتیک معتقدند به هم ریختگی بازار باعث شده تا نتوانیم 
فروش مناسبی داشته باشیم مردم نیز در این شرایط بلاتکلیف هستند.بررسی ها 
نشان می دهد شرکت های دنا، لاستیک پارس، بارز، ایران تایر و کویر صدور حواله 
تایرهای ســواری پژو، پراید، ســمند  را کاهش داده اند.در برخی از مواقع شاهد 

کمبود های ساختگی لاستیک در بازار هم هستیم که هدف سوءاستفاده کنندگان 
افزایش قیمت است ضمن آنکه نباید نقش دلال ها را هم در به هم ریختن بازار ها 

نادیده گرفت.
هر چند در تماس های مختلف با محسن صفدری مدیرکل دفتر صنایع شیمیایی 
پلیمری وزارت صمت نتوانســتیم سیاست روشن وزارت صنعت را برای مدیریت 
بازار لاســتیک جویا شویم اما این مقام مســئول در آخرین اظهارنظرهای خود 
در هفته های اخیر اعلام کرده بود: تولید تایر ســواری در سال گذشته حدود 9 
میلیون و 100 هزار حلقه بوده اســت؛ اما امســال این میزان به 8 میلیون حلقه 
رسیده است؛ بنابراین در بخش تایر سواری تقریباً یک میلیون و 100 هزار حلقه 
کاهش تولید داشــته ایم. برای مشکلات تولید در صدد رفع مشکل ارزی واردات 

مواد اولیه تایرهستیم.
 مصطفــی تنها، ســخنگوی انجمن صنفی صنعت تایر نیــز ضمن تأیید کاهش 
تولید تایر در کشــور به تســنیم گفته بود: در حال حاضر قیمت مواد اولیه برای 
تولیدکنندگان تایر 35 درصد افزایش پیدا کرده اســت که با تغییر نرخ تســعیر 
قیمت پایه محصولات پالایشی و پتروشیمی ، ما با افزایش هزینه ها روبرو هستیم 
در این رابطه دولت باید فکر اساسی برای تولیدکنندگان تایر داشته باشد چرا که 
با روال فعلی نمی توان افزایش تولید و عرضه محصولات را به بازار به موقع انجام 
داد. از ماه تیر روند تولید، کاهشی شده که علت این موضوع عدم تأمین به موقع 

ارز توسط بانک مرکزی بوده است.

وی بــا تأکید بر اینکه صنعت تایر ســالانه به 250 تا 300 میلیون دلار و به طور 
میانگیــن ماهیانــه 25 میلیون دلار ارز نیاز دارد، گفت: طی پنج ماهه نخســت 
امســال تنها 60 میلیون دلار ارز به طرف هــای تجاری و تامین کنندگان صنعت 
پرداخت شده است. مشکل فعلی ما علاوه بر عدم تأمین به موقع ارز توسط بانک 
مرکــزی، انتقال حواله های ارز به ذی نفعان خارجی اســت و که این اقدام هنوز 

انجام نشده است.
به گفته تنها، قیمت یک حلقه لاســتیک سواری در کارخانه حدود یک میلیون 
و نیم اســت و با 12 درصد ســود فروشنده و 3 درصد سود بنکدار باز هم قیمت 
آن دو برابر نمی شــود و مــا کماکان با قیمتی که در اســفند ماه 1401 تعیین 
شــده نرخ گذاری می کنیم، اما در نهایت قیمت این کالا هم با توجه به تورم 45 
درصدی که اعلام می شــود به روزرسانی خواهد شد. هرچند تورمی که در جامعه 
حس می شــود بیش از 45 درصد اســت، اما در واقعیت بیــن 70 تا 80 درصد 
هم می شــود و متاســفانه تا زمانی هم که این تورم در اقتصاد وجود دارد هیچ 
تولیدکننده ای قادر به ثابت نگه داشتن قیمت کالا های خود نخواهد بود. قیمت ها 

بر اساس روند تورمی پیش می روند و مبتنی بر اراده تولیدکنندگان نیست.
وی اضافه کرد: در حال حاضر 4 شــرکت تولیدکننده لاستیک در بورس هستند 
که حســاب های مالی روشن و شــفافی هم دارند و مرتبا در کدال اطلاعات شان 
به روز می شــود که اگر با قیمت پایه ســال 1395 هم نرخ ها را بررســی کنیم 
مشــاهده می کنیم که حاشــیه سودشان به صورت متوسط ســالانه 1.7 درصد 
کاهــش پیدا کــرده این در حالی اســت که ســالانه به صورت متوســط 4.5 
درصــد افزایش تولیــد صورت گرفته اســت و این به معنــی افزایش بهره وری 
اســت، اما ممکن اســت اعدادی که ثبت شــده به نظر بالا باشــد، هرچند این 
 اعداد در اصل ارزشــی ندارند و آنچه مهم اســت ارزش واقعی اســت که رشدی 

نداشته است.

کاهش ۱ میلیون حلقه ای تولید تایر در کشور

 دلال ها بازار را به هم زدند

معاون امور رفاهی وزیــر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، از 
استقبال 6.5 میلیون خانوار از طرح کالابرگ الکترونیکی  

خبر داد.
علیرضا عســکریان در گفت وگو با فــارس در مورد طرح 
جدید خرید اینترنتی کالاهای مشــمول کالابرگ اظهار 
داشت: خرید  اینترنتی کالاهای مشمول کالابرگ، مانند 
سایر خریدهای دیگر اینترنتی کالاهایی انجام می شود و 
هنگام اتمام مرحله خرید، از خریدار سؤال می شود که آیا 
تمایل دارد از اعتبار کالابرگ استفاده کند، که اگر دکمه 
بله را فشــار دهد، از اعتبــار کالابرگ در خرید اینترنتی 
هم می تواند اســتفاده کند. وی گفت: در حال حاضر 5 
دهک کم درآمد جامعه شامل حدود 41 تا 43 میلیون نفر 
تحت پوشش طرح کالابرگ الکترونیکی قرار دارند؛ ما با 
یک فروشگاه بزرگ اینترنتی ارتباط گرفته ایم که خرید 
اینترنتــی کالابرگ هم از این طریق امکان پذیر اســت 
و تــا آخر هفته فروشــگاه های اینترنتی دیگر هم به این 
طرح اضافه می شوند.معاون امور رفاهی وزیر تعاون اضافه 
کرد: فروشــگاه های اینترنتی در صورت تمایل می توانند 
نرم افزار فروش خود را به ســامانه کالابرگ الکترونیکی 
متصل کنند و نرم افزارهای آنها باید با ســوئیچ کالابرگ 

الکترونیک هماهنگ شــود؛ ثبت نام از آنها انجام  و با آنها 
ارتباط برقرار می شــود و خود ما نرم افزار کالابرگ را به 
نرم افزارهــای آنها متصل می کنیــم؛ بدین ترتیب مردم 
می توانند همان گونه که کالاهــای معمولی را از طریق 
اینترنت خریداری می کنند، کالاهای مشــمول کالابرگ 
الکترونیکی را هم از این طریق می توانند خریداری کنند.
عســکریان در مورد اســتقبال مردم از طــرح کالابرگ 
الکترونیک بعد از پیوســتن دو دهک 4 و 5 به این طرح 
اظهار داشت: در یک ماه اخیر که دو دهک جدید اضافه 
شــدند، 1.3 میلیون خانوار از این طرح استقبال کردند 
و با توجه به اجرای طــرح که از ابتدا به صورت پایلوت 
انجام شــده بود، در مجموع تاکنون 6.5 میلیون خانوار 
از طرح کالابرگ الکترونیکی در سراســر کشور استفاده 
کرده اند. وی اضافــه کرد: میزان اســتقبال خانوارها با 
اضافه شــدن دو دهک نســبت به دوره قبلی و مشابه، 
چهار برابر افزایش یافته است.به گفته عسکریان تاکنون 
120 هزار فروشــگاه در سراسر کشور به طرح کالابرگ 
متصل شــده اند؛ همچنین 15 هزار شعب فروشگاه های 
زنجیره ای که در مجموع 135 هزار فروشــگاه و شــعبه 

شامل می شود، متصل هستند.

استقبال 6.5 میلیون خانوار از طرح کالابرگ الکترونیکی
بازار مسکن از ابتدای سال جاری وضعیت باثباتی داشته 
به طوری کــه دبیر اتحادیه مشــاوران املاک تهران بر 
این باور اســت که ثابت ماندن قیمــت ارز و نهاده های 

ساختمانی موجب شده تا دلالان از این بازار بروند.
بازار لجام گســیخته مســکن و نبود نظارت کافی بر آن 
سبب شد تا در ســالهای اخیر، قیمت این نیاز ضروری 
مــردم چه در بخش خرید و فــروش و چه رهن و اجاره 
حتــی از حد تصور نیز فراتر رفته و خرید مســکن را به 

خصوص برای خانه اولی ها تبدیل به یک رویا کند.
به همین منظور دولت سیزدهم اقدامات زیادی از تولید 
گرفتــه تا نظارت در این بــازار در بخش های مختلف از 
جمله برخورد با مشــاوران املاک غیرمجاز و سوداگران 
را به صورت جدی در دســتور کار قــرار داده و با وجود 

مشکلات بیشمار اما در حال پیاده سازی آنها است.
امــا در ماه های اخیــر به خصوص در فضــای مجازی، 
اخباری جهت دار بــا هدف تزریق التهــاب و انتظارات 
تورمی به بازار منتشــر و تلاش می شــود مردم را برای 
خرید واحدهای مسکونی با قیمت های بالا فریب دهند.

این در حالی اســت که دبیر اتحادیه مشــاوران املاک 
تهران بر این باور اســت که ثابت ماندن قیمت دلار، ارز 

و در کنار آن نهاده های ساختمانی موجب شده تا شاهد 
آرامش در بازار مسکن باشیم.

سعید لطفی افزود: بر همین اساس با تداوم این شرایط، 
به طور قطع در نیمه دوم سال قیمت مسکن بالا نخواهد 
رفت.او با اشــاره به لزوم افزایش نقش نظارتی دولت بر 
قیمــت ارز، طلا و نهاده های ســاختمانی، تصریح کرد: 
دولت با اعمال سیاســت هایی می تواند قیمت مصالح و 
نهاده های ساختمانی را کنترل تا افزایشی نداشته باشند 
کــه در این صورت، در نیمه دوم امســال شــاهد اتفاق 
خاصی در خصوص افزایش قیمت مسکن نخواهیم بود.

لطفی با بیان اینکه فایل هــای فروش واحدهای زیادی 
در بنگاه هــا وجود دارد اما تقاضای چندانی وجود ندارد، 
تاکید کرد: ســازنده ها و افراد پول نیــاز با تخفیف های 
متفاوت، واحدهــای خود را با این هــدف که زودتر به 
فروش رســانده و بتواننــد به پول دســت یابند عرضه 

کردند، اما همچنان تقاضای زیادی وجود ندارد.
او ادامه داد: البته هنوز افرادی نیز هســتند که با توجه 
به اینکه به پول در زمان حاضر نیاز ندارند، تمایلی برای 
فروش واحدهای خود با تخفیف نیســتند و واحدها را با 

قیمت های روز عرضه می کنند.

خروج تدریجی دلالان از بازار مسکن

فرصت سرمایه گذاری ۱5۰ میلیارد دلاری 
در صنعت پتروشیمی

مدیرعامــل شــرکت ملی صنایــع پتروشــیمی از 150 میلیــارد دلار فرصت 
سرمایه گذاری در صنعت پتروشیمی ایران در افق پایان برنامه هشتم توسعه خبر 
داد و گفت: این فرصت ها بخش های مختلف صنعت از بالادســت تا میان دست و 

پایین دست را شامل می شود.
به گزارش ایسنا، مرتضی شــاهمیرزایی در مراسم گشایش هفدهمین نمایشگاه 
بین المللــی ایران پلاســت با بیان اینکــه افزایش 20 برابــری مهمانان خارجی 
هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاست به این معناســت که تهدیدها و تحریم های 
اقتصــادی در این صنعت جایی نــدارد و از این مرزها عبور کرده ایم، اظهار کرد: 

صنعت ارزش آفرین، اشــتغال زا و ارزآور پتروشــیمی حرکت جهنده و تحولی را 
آغاز کرده اســت. وی با بیان اینکه صنعت پتروشیمی ایران در 44 سال گذشته، 
صنعتی وابســته در تأمین کالا و تجهیزات، موادشــیمیایی و کاتالیست و حتی 
بهره برداری از واحدها بود، گفت: تولید واقعی صنعت پتروشیمی در سال 1356 
حدود 1.5 میلیون تن بود که امروز با وجودی که کشــور حدود 15 سال درگیر 
جنگ و بازسازی واحدهای پتروشیمی بود، ظرفیت نصب شده صنعت پتروشیمی 
به بالای 92 میلیون تن در سال رسیده و روزانه معادل یک میلیون و 100 هزار 

بشکه خوراک مجتمع های پتروشیمی است.
مدیرعامل شــرکت ملی صنایع پتروشــیمی با بیان اینکه 67 مجتمع تولیدی و 
ســه مجتمع سرویس های جانبی در کشور فعال است، گفت: چشم انداز ما برای 
آینده صنعت پتروشیمی بسیار خیره کننده و جذاب است و برنامه های توسعه ای 
هفتم توســعه پارسال آماده شد و برنامه هشتم توسعه نیز هم اکنون نهایی شده 
و آماده اســت. شــاهمیرزایی با بیان اینکه افزایش 20 برابری مهمانان خارجی 

در هفدهمین نمایشــگاه ایران پلاست نسبت به سال گذشــته به این معناست 
کــه تهدیدها و تحریم های اقتصادی در ایــن صنعت جایی ندارد و از این مرزها 
عبور کرده ایم، اظهار کرد: بســیاری از مهمانان خارجی این نمایشــگاه به منظور 
برنامه ریزی برای ســرمایه گذاری در صنعت پتروشــیمی ایران در این نمایشگاه 
حضور یافته اند.وی با بیان اینکه تا پایان دولت سیزدهم در تولید کاتالیست های 
صنعت خودکفا می شویم، گفت: بر اســاس برنامه ریزی انجام شده همه کالاها و 
تجهیزات این صنعت نیز بومی ســازی خواهد شد. مدیرعامل شرکت ملی صنایع 
پتروشیمی به امضای تفاهم نامه شرکت ملی صنایع پتروشیمی و سازمان صنایع 
کوچک و شهرک های صنعتی ایران در سال گذشته اشاره کرد و گفت: بر اساس 
این تفاهم نامه، شرکت های پتروشیمی فروش اعتباری محصولات پتروشیمی در 
بورس کالا را برای واحدهای پایین دســت آغــاز کردند، به طوری که در پنج ماه 
اخیر 28 هزار میلیارد تومان فروش اعتباری انجام شده است که اگر این واحدها 

می خواستند تسهیلات در این زمینه دریافت کنند بسیار زمان بر بود.


